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I N V E S T I C I O N I
P L A N  Z A O D B R A N U

a Aerodromu Batajnica ministri Republike Srbije Zoran Stanko-
vi}  i Mla|an Dinki} sa saradnicima predstavili su javnosti 1.
septembra Nacionalni investicioni plan za odbranu. Za moder-
nizaciju i remont pet aviona MiG-29, dva borbena helikoptera
Mi-24, dva transportna helikoptera Mi-17, tri helikoptera Mi-8

i jedan transportni avion An-26, ove i naredne godine bi}e izdvojeno
trideset miliona evra, tako da se mo`e o~ekivati da }e uskoro po~eti
neophodni remonti tih letelica.

VRATITI PONOS SRPSKOJ  VOJSCI
Prema re~ima ministra Dinki}a, jedan od ciqeva Nacionalnog in-

vesticionog plana za odbranu jeste da se vrati ponos srpskoj vojsci, po-
{to prethodnih godina dr`ava nije bila u situaciji da dovoqno inve-
stira u na{u odbranu i bezbednost. Ciq Vlade Srbije je da se, rekao je
ministar finansija, do 2010. godine stvori moderna i profesionalna
vojska, u kojoj }e se na pravi na~in nagra|ivati oni koji slu`e otaxbini
i ~uvaju mir i bezbednost gra|ana. 

– @elimo da se srpski vojni profesionalci po{tuju. A da bi se oni
po{tovali moraju da imaju novac i mora se investirati u modernizaci-
ju wihove opreme. Ovih trideset miliona evra, prema predlogu MO i
G[, bi}e ulo`eno u vazduhoplovstvo da bismo ~uvali na{e nebo, {titi-

AKTUELNO

Za remont aviona i helikoptera
ve} je obezbe|eno trideset 
miliona evra. Od 1. septembra
pove}ane su plate
profesionalnim pripadnicima, 
a pomo}i }emo 
i onima koji nemaju stan da do
wega br`e i lak{e do|u. 
Zato verujem da }e, i sa novim
investicijama u odbranu, srpska
vojska brzo povratiti ugled i
me|u gra|anima i u regionu, 
te da za vas uskoro dolaze boqi
dani – rekao je pilotima
ministar finansija 
Mla|an Dinki}.
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li civile i pomagali im u elementarnim nepogodama. Nalazi-
mo se i pred rebalansom buxeta, po kojem }e ove godine za Voj-
sku biti tri milijarde dinara vi{e. Uz to, od septembra ide i
pove}awe plata za 20 odsto pripadnicima MO i Vojske. Sada,
kada je na{a vojska postala srpska, a {to }e biti i formali-
zovano usvajawem Zakona o ministarstvima, u Vladi `elimo da
na jedan potpuno druga~iji na~in finansiramo Vojsku. To zna~i
da oni koji su najodgovorniji treba da dobiju mnogo ve}e plate,
a mladi oficiri odgovaraju}u materijalnu podr{ku i to sada,
kada su u naponu snage, a ne kada budu pred penzijom, kao do sa-
da. Dakle, `elimo da promenimo taj koncept… Zato smo i osi-
gurali da se svake godine izdvaja 2,4 posto bruto doma}eg pro-
izvoda za odbranu. Kako se bude pove}avao taj nacionalni pro-
izvod, tako }e se pove}avati i buxet za Vojsku. S obzirom na to
da srpska privreda raste svake godine 7 do 8 posto, u realnom
iznosu toliko }e rasti i vojni buxet, sa ciqem da, od 1. janua-
ra 2010, srpska vojska bude potpuno profesionalna – rekao je
ministar Dinki} i naglasio:

– Moramo da pomognemo i onima u Vojsci koji nemaju stan.
Oko 400 novih stanova, u narednoj godini, pod veoma povoqnim
uslovima bi}e prodato pripadnicima MO i Vojske. Taj konkurs
}e iza}i na jesen i u wemu }e biti jasni kriterijumi selekcije.
Znam i da MO planira da, od prodaje svoje nepotrebne imovi-
ne, tako|e gradi nove stanove za vas i mi to podr`avamo. Uz sve
to bi}e jo{ investicija i, kad se elimini{u dugovi koje je Vojska
nasledila u pro{losti, vrati}e se po{tovawe na{ih gra|ana u
Vojsku, ali i u regionu. Zato verujem da za Vojsku Srbije dolaze
boqi dani – rekao je ministar Dinki} vazduhoplovcima. 

– Za sve nas u MO i Vojsci ovo je veliki i sre}an dan, jer
smo jo{ pre gotovo godinu dana rekli da `elimo da izvr{imo
remont na{ih vazduhoplova – rekao je ministar Stankovi} i
nastavio:

– Mi danas kre}emo, zahvaquju}i Nacionalnom investi-
cionom planu, u neophodno opremawe na{e vojske i za {est me-
seci na na{em nebu, sa na{im pilotima, ponovo }e leteti na-

Ministar finansija Mla|an Dinki}: Osigurali smo da se za odbranu
svake godine izdvaja 2,4 posto bruto doma}eg proizvoda

{e letelice. Zahvaquju}i radu i razumevawu Vlade Srbije i
Ministarstva finansija, mi to danas mo`emo ovde i javno da
ka`emo. Rezultat toga je i pove}awe plata na{ih pripadnika, a
i finansirawe svih drugih aktivnosti u sektoru odbrane. Ono
{to je, mo`da, proteklo pomalo nezapa`eno u javnosti jeste
podatak da je Vlada Srbije obezbedila sredstva i za na{eg pi-
lota Emira [i{i}a. Time su se stekli svi uslovi da on sada
do|e u zemqu i nastavi izdr`avawe kazne koja mu je odre|ena.
I to je bio poseban dug prema wemu, ali i na{im pilotima.

Ministar odbrane je podvukao da je ovih trideset milio-
na evra za Vazduhoplovstvo i PVO “prva ve}a investicija u
Vojsku Srbije” i da se nada da }e se i ubudu}e nastaviti sa tom
praksom kako bi Vojska iza{la iz godinama nagomilanih mate-
rijalno-finansijskih te{ko}a.

Skupu se obratio i komandant V i PVO pukovnik Dragan Ka-
tani}. On je podsetio da i u Strategijskom pregledu odbrane sto-
ji da su, shodno novim rizicima, pretwama i izazovima, defini-
sane i sposobnosti Vazduhoplovstva i PVO: kontrola i za{tita
vazdu{nog prostora, spremnost da se odgovori na sve pretwe u i
iz vazdu{nog prostora Srbije, podr{ka kopnenim snagama i spe-
cijalnim jedinicama, pomo} civilnom stanovni{tvu u slu~aju ele-
mentarnih nepogoda, nesre}a i katastrofa i, kona~no, u~e{}e u
mirovnim i humanitarnim misijama u regionu i svetu.

– Sada{we stawe na{eg Vazduhoplovstva i PVO obezbe|u-
je samo minimum navedenih sposobnosti, a to se posebno odnosi
na kontrolu i za{titu vazdu{nog prostora. Upravo zato je bilo
neophodno da se po~ne sa remontom i modernizacijom aviona
MiG-29, po me|unarodnim standardima, a sa kojima }emo, po-
tom, mo}i sami i kvalitetno da kontroli{emo na{e nebo i na-
stavimo na{u gotovo jednovekovnu vazduhoplovnu tradiciju. Sa
na{im remontovanim i osavremewenim letelicama mo}i }emo
da u~estvujemo i u zajedni~kim ve`bama sa drugim stranim va-
zduhoplovnim snagama i da, na taj na~in, postanemo uva`en i
ravnopravan partner u sistemu kolektivne bezbednosti. Na kra-
ju, `elim da istaknem da je ovo dan koji su sa nestrpqewem svi
vazduhoplovci ~ekali {est-sedam godina. Ovaj dan nas je uverio
da nismo zaboravqeni, da na{a dr`ava stoji iza vazduhoplov-
stva i vojske u celini. Ovo je veliki dan za na{e vazduhoplov-
stvo i otaxbinu – rako je komandant Katani} i zahvalio svima
koji su doprineli da se obezbede sredstva za remont letelica. 

KORAK PO KORAK
Po{to se, potom, popeo u jedan za remont predvi|enih avi-

ona MiG-29 i seo u kabinu, ministar Dinki} je sa ministrom
Stankovi}em odgovarao na novinarska pitawa. 

– Treba nam, svakako, jo{ mnogo novca da bismo Vojsku po-
stavili na zdrave osnove ali smo i svesni materijalnih ograni-
~ewa na{e dr`ave – odgovorio je ministar Stankovi} na prvo
pitawe i dodao: – Sa ministrom Dinki}em smo se dogovorili da
idemo korak po korak u obnavqawe na{ih oru`anih snaga. I
ovaj dan, zapravo sve~anost, pokazuje da i Vlada i ministar fi-
nansija ispuwavaju svoja obe}awa i ja sam im na tome veoma za-
hvalan. Nadam se da }emo, za nekoliko meseci, isto ovako pro-
movisati jo{ neke delove Vojske koje }emo modernizovati.

– Finansijska izdvajawa za Vojsku }e u naredne tri-~etiri
godine biti fiksna i u skladu sa rastom doma}eg bruto proiz-
voda, rekao je ministar Dinki}. – I kako se on bude pove}avao
tako }e se pove}avati i realna izdvajawa za odbranu. No, ima-
ju}i u vidu aktuelnu racionalizaciju Vojske i weno brojno sma-
wewe, a kako bi se pre{lo na profesionalnu vojsku, to zna~i
da }e se ta sve ve}a sredstva ubudu}e raspore|ivati na mawe
qudi nego sada. Mawe }e biti i civila u Vojsci, jer smo done-
davno imali paradoksalnu situaciju da su 40 odsto svih zapo-
slenih ~inili civili. A toga nema ni u jednoj armiji i mi tu mo-
ramo da zadovoqimo me|unarodne kriterijume… I da, onda,
oni koji budu ostali, a pravi su profesionalni vojnici, imaju
adekvatne plate kakve su, ina~e, svuda u svetu. Mi }emo to i da



u~inimo za nekoliko godina… I sa finansijskog aspekta pro-
cenili smo da bi ta tranzicija Vojske trebalo da traje do po-
~etka 2010. godine, kada }e se ukinuti obavezno slu`ewe voj-
nog roka i kada }emo imati potpuno profesionalnu srpsku voj-
sku – rekao je ministar Dinki}. 

Na pitawe da li je ta~no da postoji predlog da se na{e
snage po{aqu u mirovnu misiju u Liban, ministar Stankovi} je
potvrdno odgovorio i dodao:

–  Ju~e smo na sednici Vlade Srbije razgovarali o tome i
doneli odluku da Ujediwenim nacijama ponudimo da i na{i vojni-
ci u~estvuju u mirovnim misijama u Libanu i Avganistanu. Koliko
}e na{ih vojnika tamo biti, jo{ ne mogu ni{ta precizno da ka-
`em, jer to zavisi i od UN i, naravno, na{ih trenutnih mogu}no-
sti. Odlazak na{ih vojnika treba da odobri Skup{tina i mi }e-
mo, u svakom slu~aju, ispo{tovati zakonsku regulativu. Zna~i, Vla-
da }e uputiti taj predlog Skup{tini Srbije na razmatrawe i ona
}e o tome doneti odluku. 

DAKLE, NOVAC JE TU
Na pitawe da li je raspisan tender za remont aviona MiG-

29 i kako }e se to tehni~ki izvesti, ministar Stankovi} je odgo-
vorio da }e nadle`na slu`ba, u najkra}em roku, dati svoje moda-
litete za remont tih aviona. Uglavnom, uprkos nekim ograni~e-
wima i specifi~nostima kada je re~ o tim avionima i licenca-
ma za wihov remont, rekao je on, do sredine septembra zna}e se
sve i o tim aktivnostima. Ministar Dinki} je istakao da je novac
predvi|en za remont letelica ve} na ra~unu Ministarstva fi-
nansija i da sada sve zavisi od tehnike koju }e sprovesti MO. 

– Dakle, novac je tu. Remont aviona mo`e da po~ne i na-
dam se da }e ovaj MiG, za koji su mi rekli da ~etiri godine nije
leteo, zato {to nije obavqen taj remont, uskoro poleteti – re-
kao je ministar Dinki} i na novinarsku opasku da li bi on li~-
no leteo u wemu odgovorio je:

– Nakon remonta, svakako! 
Govore}i o pove}awu plata zaposlenih u MO i Vojsci, mi-

nistar finansija je na Batajnici rekao da se svima, od 1. sep-
tembra, plate, koje }e biti ispla}ene u oktobru, pove}avaju u
proseku za 20 odsto. 

– Plate zaposlenih u organima dr`avne zajednice SCG bi-
le su ni`e nego one u organima uprave Republike Srbije. Usko-
ro }e se i to uskladiti, pa }e i ministar Stankovi} imati pla-
tu kao i drugi ministri u Vladi Srbije – rekao je Dinki}.

AKTUELNO
Na pitawe da li }e se i kada prodati poru{ene zgrade

MO i General{taba u ulici Kneza Milo{a u Beogradu, mini-
star Stankovi} je odgovorio:

– Te zgrade nisu u Master planu za otu|ewe. O tome {ta
}emo sa tim vojnim kompleksom tek treba da se dogovorimo sa
Vladom, i kada do to u~inimo obavesti}emo javnost. 

– Moje li~no mi{qewe je, mada je to u nadle`nosti Repu-
bli~ke direkcije za imovinu Srbije, da te zgrade treba {to
pre prodati i taj novac iskoristiti za materijalno opremawe
Vojske. Umesto tih ru{evina, na tom mestu bi kona~no trebalo
da nikne ne{to novo, {to bi bilo i u skladu sa izgledom cen-
tra Beograda – napomenuo je ministar finansija.

Na novinarsku tvrdwu da je, prema nekim analizama, sva
nepokretna i Vojsci sada nepotrebna imovina procewena na
oko milijardu evra, odnosno na pitawe koliko }e od tog novca
neposredno pripasti Ministarstvu odbrane, ministar Dinki}
je odgovorio:

– Sve {to se proda od vojne imovine pripada Ministar-
stvu odbrane. Taj novac je namewen za modernizaciju Vojske,
re{avawe stambenih problema i, uop{te, za unapre|ewe ma-
terijalnog polo`aja odbrane. Da li je to ba{ milijardu evra –
ne znam, mada mislim da je to neko, mo`da, malo “naduvao” te
procene. Ali koliko }e se zaraditi od prodaje vojne imovine,
pokaza}e tenderi i tr`i{te.

Na to pitawe reagovao je i ministar Stankovi}:
– @elim da dodam samo jo{ jednu stvar… Kada je re~ o voj-

nim nepokretnostima nedavno se u medijima pojavilo tuma~ewe
nekih neodgovornih qudi da smo mi po~eli sa rasprodajom vojne
imovine… Mi smo, za sada, u Master plan stavili 447 na{ih
objekata i lokacija i svaki od wih }emo objaviti i na sajtu MO
kako bi se videlo koji su to objekti. Ali nisu to svi objekti koji
bi mogli da se prodaju i nije samo to {to vredi milijardu evra.
Vide}emo i {ta }emo sa poru{enim zgradama General{taba u
Kneza Milo{a, ali i sa drugima, tako da je taj iznos ukupne voj-
ne imovine, zapravo, mnogo ve}i od milijarde evra.

Slede}eg trenutka improvizovanu konferenciju za medije
pored MiG-a na Aerodromu, prekinula je sna`na buka aviona.
Pa`wu svih prisutnih privukle su leta~ke bravure vojnog pilo-
ta Sa{e Gruba~a, da bi potom ministri, sa saradnicima, voj-
nim ata{eima i novinarima razgledali avione i helikoptere
koji }e uskoro biti upu}eni na remont. 

Du{an MARINOVI]
Snimio Zvonko PERGE 


